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دیدار سفیر ایران با رئیس مجلس شورای سلطنت عمان
سفیر ایران با رئیس مجلس شورای سلطنت عمان دیدار و رایزنی کرد. 
به گزارش ایسنا، در دیدار علی نجفی، سفیر جمهوری اسلامی ایران در مسقط 
با »خالد بن هلال بن ناصر المعولی« رئیس مجلس شورای سلطنت عمان طرفین 
درخصوص همکاری های پارلمانی و تبادل هیئت میان مجالس دو کشور رایزنی و 
گفتگو کردند.

سیاسی
دیدگاه خود در مورد مطالب و گزارش اصلی این صفحه را به صورت پیامک با شماره 3000141427 در میان بگذارید.

قضایی

نماز جمعه

گمرک

حجــت الاســام والمســلمین محمدجعفــر 
منتظری دادســتان کل کشــورمان در جریان 
سفر به فدراســیون روسیه و در حاشیه اجاس 
دادستان های منطقه با کامران علی اف دادستان 

کل جمهوری آذربایجان دیدار و گفت وگو کرد. 
به گزارش ایسنا به نقل از سفارت ایران در باکو، 
در این دیدار طرفین با اشاره به روابط جمهوری 
اسامی ایران و جمهوری آذربایجان با ریشه های 
تاریخی، فرهنگی و مذهبی آن، بر پویایی مثبت 

و در حال توسعه روابط دو کشور همسایه تاکید 
کردند. 

دادستان های دو کشــور همچنین در خصوص 
تقویت همکاری های دوجانبه، افزایش همکاری 
در زمینه جرایم ســازمان یافته از جمله جرایم 
سایبری، قاچاق مواد مخدر، جرایم محیط زیستی 
و همچنیــن معاضدت قضائــی در پرونده های 
کیفری، اســترداد مجرمین و انتقال محکومین 

گفتگو و تبادل نظر کردند.

خطیــب جمعه تهران گفت: دشــمن به توافق 
)هسته ای( بیشــتر از ما نیازمند است از این رو 
باید حســاب شــده پیش برویم البته که نباید 

بگذاریم مذاکرات فرسایشی شود. 
به گزارش ایســنا، محمد جواد علی اکبری در 
خطبه های نماز جمعه تهران گفت: رهبر غیور 
و حکیم و شجاع ما به مناسبت ۱۹ دی از نعمت 
غیرت دینی در جامعه ما گفتند و تحلیل دقیق 
و فنی داشــتند و در اختیار جامعه قرار دادند. 
دی ما ه در تاریخ انقاب اســامی ماه عجیبی 
است و دی ماه تجلی گاه غیرت دینی ایرانیان و 
مردم کشور است. از شهادت غیور مردان فداییان 
اســام در ۱۳۳۴ که آذرخش غیرت دینی بود 
و ۱۹ دی مــاه و خروش غیرت مندانه مردم قم 
تا ۲۶ دی ماه که شــاهد فرار جرثومه تباهی و 
فساد شاه مخلوع بودیم و این دست الهی بود که 
آستین ملت بیرون آمد و او را از کشور فراری داد. 
هم چنین سالروز عملیات کربای ۵ که در دی 
ماه بود و در این عملیات بزرگ و طولانی شاهد 
صحنه هــای زیادی از غیــرت دینی رزمندگان 
بودیــم و ۹ دی در ۱۳۸۸ که خورشــید دینی 
غیرت ایرانیان از پشت ابرهای فتنه طلوع کرد. 
تا ۱۳ دی و روزهای پس از او که شهادت سردار 
رشید ما قاسم سلیمانی بود و قیامت و غوغایی 

که در کشور به پا شد. 
وی ادامه داد: این مســیر، مســیر آینده ما هم 
هســت این سرمایه غیرت دینی و نعمت بزرگ 
شــکرگزاری دارد و ملت ما باید شاکر آن باشد 

و هست. 
امام جمعه موقت تهران با اشاره به سالروز رحلت 
مادر غیرت، وفا و ادب حضرت ام البنین)س( که 
چهــار فرزند خود را در راه امام زمان خودش فدا 
کرد گفت: گرامیداشت این روز بهانه ای است برای 
گرامیداشت کسانی که پشتوانه غیرت دینی ما در 
تمام قرون و اعصار بودند یعنی مادران شهید ما. 

وی گفت: سرمایه غیرت دینی با همه وجود باید 
حفاظت شود. با داشتن این سرمایه موفق شدیم 
نظام محاسباتی دشمن را به هم بزنیم و هیچوقت 
نتوانســتند ملت ایران را زمین گیر کنند، بلکه 
خودشان زمین گیر شدند. با این سرمایه تهدیدات 
را به فرصت تبدیل کردیم و در صراط مســتقیم 
ولایت الهی در تمام این ســال ها ثابت قدم بوده 

است و پیشرفت های حیرت انگیز را داشتیم. 
حاج علی اکبری تاکید کرد: تا رســیدن به قله 
تمدن نوین اسامی که پیش روی ماست، غیرت 
ایمانی و دینی سرمایه ملت ایران است. به همین 
خاطر است که دشــمن در یک جنگ پیچیده 
ترکیبی غیرت و ایمان مــا را هدف قرار گرفته 
است. سعی دارد از جامعه ما قداست زدایی کند 
و ارزش های خانوادگی و ناموسی ما را هدف قرار 
داده است و حیا و عفت بانوان و مردان ما را هدف 

قرار گرفته است و ترویج بی بند و باری و تسامح 
و سهل گیری در برابر طراحی های دشمن خط 
خطرناکی اســت که باید مراقب باشیم و مردم 
و مســئولان باید دست به دست هم دهند و از 
گوهر دینی مان حفاظت کنند. در تربیت نسل 
غیور و وفادار به آرمان ها، خانواده ها غیرت کنند 
و همچنین در قطع فســاد پیش قدم شوند. در 
جنگ دیپلماســی عزیزان ما باید غیرت مندانه 
بایســتند و بــا تدبیــر و حکمــت و عقانیت 
طراحی های دشمن را زمین بزنند، به نحوی که 
موفق شوند تحریم های ظالمانه را از سر راه ملت 
ما بردارند، البته دشمن به این توافق بیشتر از ما 
نیازمند است و باید ما حساب شده پیش برویم 
البته که نباید بگذاریم مذاکرات فرسایشی شود. 
امــام جمعه موقت تهران خاطرنشــان کرد: در 
عرصه اقتصادی و معیشت بحمد الله طراحی های 
خوبی در دولت و مجلس انقابی در حال انجام 
اســت و کارهای خوبی هم انجام شده است اما 
نیازمند یک برنامــه هدفمند با تحرک انقابی 
هستیم. ساختار بودجه در رابطه با فضای کسب 
و کار، کنترل تورم، اصاح نظام بانکی و مسکن 

کار دقیق و جدی لازم دارد. 
وی ادامــه داد: مســئله ای رنــج زیــادی را به 
مردم وارد کرده اســت و آن خبر زشت مسئله 
حقوق های نجومی است که هر از گاهی اسمش 
برده می شــود و خبرهایی هم منتشر می شود. 
خوشبختانه این مسئله از سوی دولت و مجلس 
با دقت در حال پیگیری است و مطالعات نشان 
می دهد این مسئله رنج آور و آزاردهنده مربوط به 
شرکت های دو زیست یعنی خصولتی ها می شود 
که از یک طرف می گویند خصوصی هستند اما از 
طرفی دست شان در جیب دولت است و به شکل 
قانونی به خودشان حق می دهند، برداشت های 
ناصواب داشته باشــند. چطور غیرت تان اجازه 
می دهد شما ۱۵ برابر بیشــتر حقوق برداشت 
کنید؛ این مسئله نیاز به اصاح دارد، مخصوصا 
دســتگاه هایی که ویژه خوارند و امیدواریم این 

مسئله هم اصاح شود. 
حاج علی اکبری هم چنین در ســخنانی اظهار 
کرد: با خواهران و برادران در مناطق ســیل زده 
ابراز همدردی می کنیم. ان شــاءالله مشــکات 
با ســرعت برطرف شــود. گزارش میدانی ائمه 
جمعه که با آن ها تماس داشتم در این شهرها، 
حکایت از حضور بهنگام و به موقع مسئولان در 
این شهرهاســت و گروه های مردمی و جهادی 
شــتافتند و از تهــران و شــهرداری تهران هم 
گروه هایی رفتند و به شــما می گویم شما تنها 
نیستند. خیلی از مشکات ناشی از دشواری های 
زیرســاختی اســت که اگر آن ها درست شود 
این مســائل مشکل ساز نمی شود و بارش باران 

رحمت خواهد بود نه زحمت.

احســان خانــدوزی در بازدید از شهرســتان 
بندرلنگــه از اداره گمــرک و دریانــوردی این 
شهرســتان بازدید کرد. در این سفر »نوروزی« 
مدیر گمرک بندرلنگه و »قاسم عسکری نسب« 
مدیر بنادر لنگه به تشــریح مشکات این بندر 

پرداختند. 
عسکری نســب در این بازدید از رشد صادرات 

بندرلنگه خبرداد.
 وی اشاره به رتبه یک بودن بندر لنگه در بحث 
تردد شناورها و صادرات خودرو، گفت: بندر لنگه 
رشد ۱۵۰ درصدی داشته و دارای جایگاه پنجم 

در بین بنادر است.
عسکری نسب با تشریح آمارهای ۹ ماهه نخست 
ســال جاری در بحث ترانزیت و صادرات کالا از 
این بنــدر گفت: ظرفیت بندر لنگه بیش از این 
نیست و نیازمند ایجاد یک بندر جدید هستیم و 

یا افزایش گنجایش و ظرفیت بندر خود. 
مدیر بنــادر و دریانوردی لنگه افزود: بحث هایی 
چون تخفیف های گمرکی دیگــر بنادر موازی 
لنگه باعــث رکود این بندر شــده اســت. لذا 
خواهشمندیم که یک سری رویه های دیگر بنادر 
را شامل بندر لنگه کنید تا این بندر نیز بتواند از 

ظرفیت خود بیش از پیش استفاده کند. 
عسکری نسب افزود: ما بین دو منطقه آزاد قرار 
داریم با همــان موقعیت اما مزایای منطقه آزاد 

را نداریم. 

مدیر بنادر لنگه در ادامه گفت: همین مســئله 
تخفیف ها موجب رونق بندر می شــود که هنوز 

شامل ما نمی شود.
در ادامه »نــوروزی«، مدیر گمرک بندرلنگه از 

لزوم ۲۴ ساعته شدن بندر لنگه گفت. 
این مقام مسئول افزود: برخی از کالاها نیازمند 
ترخیص فوری و... هســتند که همین مســئله 

اهمیت ۲۴ ساعته بودن بندر را بیان می کند.
در این بازدید امام جمعه شهرستان بندرلنگه با 
اشاره به اینکه عامل کندی شهرستان بندرلنگه، 
موانع بر ســر راه بندر این شهر است، خواستار 
دســتور و پیگیری وزیر اقتصاد برای تســریع 

دراحداث بندر جدید برای بندر لنگه شد. 
احســان خاندوزی پس از ارزیابی ها و گفتگو با 
مدیران مجموعه بنادر و دریانوردی لنگه، دستور 
فوری رسیدگی به مسئله ۲۴ ساعته شدن بندر 

لنگه را صادر کرد.

وزیر امور خارجه کشورمان در پایان دیدارهای تفصیلی با وزیر خارجه 
چین گفت: در این ســفر توافق کردیم که دو طرف اجرایی شــدن و 
شــروع عملیاتی شدن توافق همکاری های راهبردی و جامع ۲۵ساله 

دو کشور را اعام کنیم. 
به گزارش ایسنا، حسین امیرعبداللهیان در ادامه افزود: ما همزمان با 
گفت وگوهــا در چین مقدماتی را فراهم کرده بودیم که بتوانیم امروز 
 را روز شــروع اجرای توافق جامع همکاری های راهبردی دو کشــور 

اعام کنیم. 
وی ادامه داد: از جمله دیگر موارد در دستور کار؛ برای عملیاتی کردن 
قرارداد ۲۵ساله و موضوعات مختلف منطقه ای و بین المللی حامل پیام 
کتبی جناب اقای دکتر رئیسی، رئیس جمهور محترم به جناب آقای 

شی رئیس جمهور چین بودیم. 
وزیــر خارجه همچنین گفــت: در موضوع مذاکــرات وین برای لغو 
تحریم ها گفت وگوهای مفصلی داشتیم. نماینده چین در وین در کنار 
نماینده روسیه نقش مثبتی را در حمایت از حقوق هسته ای ایران و در 

حمایت از لغو تحریم ها دنبال می کند. 

< مسائل روی میز ایران و چین 
یک کارشــناس ارشد مسائل چین با اشــاره به سفر وزیر خارجه در 
روزهای آتی به این کشــور جنوب شرق آسیا گفت: امیدوارم در این 
ســفر گامی رو به جلو از سوی ایران برای اجرایی شدن برنامه جامع 
راهبردی ۲۵ســاله بین تهران و پکن برداشته شود و وزیر خارجه با 

دست پر در این زمینه راهی این کشور شود. 
حامد وفایی در گفتگو با ایســنا با بیان اینکه هم زمان با ســفر وزیر 
خارجه به چین، در این روزها شاهد سفر وزیر خارجه ترکیه و تعدادی 
از کشورهای عرب حاشیه خلیج فارس از جمله عربستان به این کشور 
هستیم و در واقع در این ایام شاهد ترافیک رفت و آمد مقامات خارجی 
به چین هســتیم، افزود: در عرصه سیاســت خارجی و ارتباط با یک 
کشور، در ابتدا لازم است ارزیابی دقیقی از سیاست خارجی آن کشور 
در عرصه بین الملل و همچنین جایگاه کشــورمان در عرصه سیاست 
خارجی آن کشور داشته باشیم. در حال حاضر چین یکی از مهمترین 
کشــورهای دنیاست که عضو دائم شورای امنیت سازمان ملل متحد 
اســت و دومین اقتصاد دنیا به حساب می آید و این پیش بینی وجود 

دارد که در آینده بسیار نزدیک به اقتصاد اول دنیا تبدیل شود. 
این استاد دانشگاه در همین ارتباط گفت: در ارتباط با تعامل با چین 
بســیار مهم است که تحلیلی دقیق و درست از سیاست خارجی این 
کشور داشته باشیم. برای چینی ها در حال حاضر موضوع چندجانبه 
گرایی یک سیاســت اصلی و راهبردی است چنانکه وقتی چند سال 
پیش رئیس جمهور چین به ایران آمد در همان ایام به عربستان نیز 
ســفر کرد و این بیانگر نگاه جمعی چین به تعامل با کشورهای دنیا 
است. در واقع این گونه نیست که مثا چین به خاطر ما عربستان را 
کنار بگذارد یا برعکس آن. در واقع چین در عرصه سیاســت خارجی 

یک نگاه جمعی و کل نگر دارد. 
وفایــی همچنین با بیان اینکه باید جایگاه واقعی ایران در سیاســت 
خارجی چین را نیز مشخص کنیم، تصریح کرد: وقتی که این جایگاه 
 به صورت دقیق مشــخص شــود انتظارمان نیز متناسب با واقعیت 

خواهد بود و این یک امر مهمی است. 

وی همچنین در بخش دیگــری از صحبت های خود به تاش چین 
برای گســترش حضور و ایفای نقشی جدی تر در حوزه غرب آسیا و 
خاورمیانه اشــاره کرد و گفت: در سال های اخیر می بینیم که چین 
در تــاش بوده که ارتباطات خود را با کشــورهای مختلف از جمله 
کشــورهای غرب آسیا گســترش دهد و در حل مسائل منطقه ای و 

بحران های موجود در منطقه نقش فعال تری را داشته باشد. 
وفایی همچنین با اشاره به اهمیت و جایگاه چین در نظام بین الملل 
افزود: در همین چارچوب می توان مسائل که در سفر وزیر خارجه به 
چین را مطرح می شــود را در سه بخش مسائل دوجانبه، چند جانبه 
و مســائل بین الملل مورد تحلیل و ارزیابی قرار داد. در مورد مسائل 
دوجانبه مهمترین موضوع روی میز ایران و چین بحث اجرایی کردن 
برنامه ۲۵ســاله همکاری دو کشور اســت. از زمانی که آقای رئیسی 
مســئولیت دولت را بر عهده گرفته این انتظار وجود داشته که توجه 
ویژه تری به اجرای این برنامه صورت بگیرد چرا که چینی ها نیز نگاه 
مثبتی به این دولت داشته اند و به نظر می رسد در این زمینه کمی دیر 

شده است و باید اقدامات جدی تری انجام شود. 
این استاد دانشــگاه با بیان اینکه چند ماهی است که از امضای این 
نقشه راه گذشته و خبر خاصی نشده است، افزود: در این مدت شاهد 
اتفاقات عادی و طی شــدن روند عادی روابط بین دو کشور بوده ایم 
و اتفاق خاصی از زمان امضای این نقشــه راه نیفتاده اســت. امسال 

همچنین پنجاهمین ســالگرد روابط ایران و چین اســت و این نوع 
سالگردها در تعامات بین کشورها مهم است و همین موضوع می تواند 
مبدأ یکسری تحولات در روابط دو کشور از جمله ایران و چین باشد 

واین فرصتی است که باید به خوبی از آن استفاده کرد. 
وی با بیان اینکه این امید وجود دارد که در سفر وزیر خارجه به چین 
شــاهد یک گام رو به جلو برای اجرای این نقشــه راهبردی باشیم، 
خاطرنشان کرد: نقشه راه ۲۵ساله بین دو کشور در حال حاضر فقط 
یک متن کلی بر روی کاغذ اســت. یک متن کلی برای اجرایی شدن 
احتیــاج به مذاکرات ریز و دقیــق دارد و باید منجر به همکاری های 
گسترده دو کشور در حوزه های اقتصادی، تجاری، سیاسی و دانشگاهی 
شود. نباید اجازه بدهیم که این نقشه فقط بر روی کاغذ بماند و باید 
در راستای اجرایی و عملیاتی کردن آن اقدامی جدی صورت بگیرد. 

وفایی همچنین به بحث روابط و همکاری های چند جانبه اشــاره و 
تصریــح کرد: با توجه به جایگاه چین در عرصه بین المللی می توانیم 
یکســری تعامات با چین را تعریف کنیم مثا در قالب سازمان های 
چند جانبه مثل سازمان همکاری های شانگهای. ایران در حال حاضر 
به عضویت دائم ســازمان شانگهای درآمده اســت و ایران به خوبی 
می تواند از این ظرفیت استفاده کند و یا همکاری های گسترده ای با 
چین در خصوص مسائل آسیای مرکزی، آسیای میانه داشته باشد و 
در این زمینه همکاری های چند جانبه ای تعریف شود. مثا بین ایران، 
چین، روسیه یا بین ایران، چین یا آسیای مرکزی در فرم های مختلف 

این همکاری ها تعریف شود. 
وی همچنین به ضلع سوم موضوع یعنی مسائل بین المللی اشاره کرد 
و افزود: سازمان ملل متحد یکی از مکان هایی است که ایران می تواند 
همکاری گسترده ای با چین در عرصه بین المللی داشته باشد. به نظرم 
باید این سه ضلع را در قالب یک مثلت با هم نگاه کنیم و همکاری های 

دوجانبه در رأس این مثل قرار دارد. 
این استاد دانشگاه همچنین به جایگاه چین در شورای امنیت و عاقه 
مندی این کشــور برای ایفای نقش در سازمان های بین المللی مثل 
سازمان تجارت جهانی، سازمان بهداشت جهانی و... اشاره کرد و گفت: 
این ظرفیت و فرصت خوبی است که در بحث همکاری های بین المللی 

ما می توانیم از آن استفاده کنیم.

امیرعبداللهیان اعلام کرد

شروع عملیاتی شدن توافق 
همکاری های راهبردی و جامع ۲۵ساله با چین
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محمد اســامی، معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی اتمی 
ایران در ســالروز شهادت استاد شهید دکتر مسعود علیمحمدی، به 
دیدار خانواده معزز این شهید راه دانش و عزت کشور رفت و با اعضای 

خانواده گفت وگو کرد. 
به گزارش ایسنا، معاون رئیس جمهور در این دیدار با بیان اینکه دکتر 
علیمحمدی حق بزرگی به گردن ما دارند، اظهار داشت: بزرگداشت 
یاد و خاطره ایشان و همه شهداء برای ما نه به صورت شکلی و نمایشی 
بلکــه به صورت قلبی و ایمانی یک تکلیف اســت. این برای خود ما 
یک یادآوری اســت که حواسمان باشد شهداء رفتند که ما راهشان 
را ادامه دهیم. شــهید در زمان خودش یک اثــری دارد و در ضمیر 
خودش از خدا می خواهد اعمالش پذیرفته باشد. شهدایی که کارهای 
فکری و علمی انجام دادند، برای خودشان صدقه جاریه ایجاد کرده اند 
 و مســیری را باز کرده اند که اثر خون شــهید کمک می کند آن راه 
پر رونق تر باشد و حرکتی پرشتاب داشته باشد. یادبودها و بزرگداشت ها 
نوعی دلگرمی برای خانواده شــهید است که به راه شهید خودشان 
ایمان داشته باشند و برای ما تذکری است که راه شهید را شایسته تر 

ادامه دهیم. 
وی افزود: نخستین اقدامی که در روز اول کاری انجام دادم تماس با 
خانواده شــهدای هسته ای بود تا از آن ها اجازه بگیرم و بخواهم برای 
ما دعا کنند. سازمان انرژی اتمی به هر صورت سازمان مهمی است و 
بخشی از ظرفیت اقتدار و عزت ملی است. جایی نیست که سیاسی یا 
گروهی و حزبی اداره شود. هزینه هایش را ملت می دهد. هیچ امکاناتی 
را رایگان به ما نمی دهند. باید هزینه کنیم. این ملت هزینه هنگفتی 
داده اســت. هم برای رسیدن به این ظرفیت و تراز، شهید داده و هم 

کارکنان و مدیرانش تاش گسترده شبانه روزی داشته و دارند. 
اســامی ادامه داد: در شرایطی که دنیا مطلقاً موافق ما نیست و بر 
خاف همه موازین بین المللی و حقوق حقه ما طبق قوانین و موازین 
آژانس بین المللی، نــه تنها با ما همکاری نمی کنند، بلکه مزاحم ما 
می شوند و برایمان مسئله های فراوان ایجاد می کنند. در همین حال 
دانشــمندان و متخصصین ما تاش کرده اند در موضوعی که علم و 
فناوری، سیستم ها و ظرفیت تکنولوژیکی و صنعتی اش را نداشتیم، با 
پژوهش و تاش شبانه روزی گسترده و با خستگی ناپذیری همه اینها 
را بدست بیاورند. این همه کار متنوع که در حوزه هسته ای مورد نیاز 

بوده، با این جانفشانی ها بدست آمده است. 
وی تصریح کرد: تحریم هایی که به بهانه هسته ای به کشور تحمیل 
می کنند، هزینه های زیادی را برای کشورمان به همراه داشته است. 
الان حدود ۱۳ هزار کاهک هســته ای در اختیار ۹ کشور از جمله 
رژیم غاصب صهیونیستی است. ۵ کشوری که دارای حق وتو هستند، 
کنترل و نظارت می کننــد و ۴ تای دیگر هم که اصاً عضو معاهده 
NPT نیستند. ما با چنین شرایطی مواجه هستیم. بدون اینکه در 
راستای دستیابی به تسلیحات هسته ای هیچگونه اقدام عملی کرده 
باشــیم و در حالیکه در دکترین امنیت ملی و دفاعی ما نبوده است، 
اینطور ما را متهم می کنند. خودشــان هم می دانند که اصاً صحت 

ندارد و ما اصاً وارد این موضوع نشدیم. 
رئیس ســازمان انرژی اتمی با اشاره به خواسته اوباما، رئیس جمهور 
اســبق آمریکا مبنی بر برچیدن و بازکردن پیچ و مهره های صنعت 
هسته ای ایران، گفت: صنعتی که می خواهند پیچ و مهره های آن را 
باز کنند، همه بخش های این صنعت در تراز بالای صنعت پیشرفته 
قرار دارد. اگر امروز امکانات صنعت هسته ای همچون تجهیزات تولید 

رادیودارو را نداشتیم، آن ها به ما رادیودارو نمی دادند، کما اینکه آنچه 
که نمی توانیم تولید کنیم را نمی دهند. یعنی در حوزه بهداشــت و 
درمان که حوزه انسانی است و شعارش را می دهند، ما را تحریم کردند 
و در اختیــار نمی گذارند. بنابراین ما باید با تحقیقات خودمان به آن 

برسیم. 
وی تاکید کرد: ما برای ســامت مردم، ارتقاء و پیشــرفت کشــور 
و پیشبرد برنامه توســعه ای کشور، ملزم به ایجاد این قابلیت بودیم. 
این قابلیت برای ما تکلیفی اســت که در راهش این شهداء را تقدیم 
کردیم. افتخار می کنیم که ادامه دهنده راه این شــهیدان باشیم. اگر 
ممارست های شهدایی نظیر دکتر علیمحمدی نبود، به این مرحله از 

پیشرفت نمی رسیدیم. 
رئیس سازمان انرژی اتمی خاطرنشان کرد: هرجا از طریق دانش بومی 
وارد شدیم، ممارست داشــتیم، متعهدانه تاش کردیم و فناوری و 
سیستم صنعتی اش را خودمان ایجاد کردیم، آن مسیر مسیر ماندگاری 
بوده و توانستیم در آن مسیر پیشرفت و ارتقاء پیدا کنیم. این راه راه 
انقاب اسامی است که مسیر آن استقال، عزت و سربلندی است. به 

یاری خدا مستحکم این راه را ادامه می دهیم. 
وی در حاشــیه این دیدار در پاسخ به سوالی در خصوص محورهای 
دســتاوردها و فعالیت های سازمان انرژی اتمی ایران، گفت: ۴ محور 
اساسی در دستور کار فعالیت های سازمان است. یکی از محورهایی 
که فلسفه وجودی سازمان بر آن اساس است، برق هسته ای است که 
پاک ترین انرژی هاست. امروزه این انرزی در دنیا با استقبال متفاوتی 
مواجه شده است. این منبع انرژی اقتصادی است و ارزش افزوده بالایی 
دارد. متاسفانه در این مسیر عقب هستیم و باید در گذشته بیشتر کار 
می کردیم. در حال حاضر یک هدفگذاری ۱۰ هزار مگاواتی که جدیداً 
برنامه ریزی کردیم را در دســتور کار داریم تا بتوانیم کشورمان را به 
یک کشور سازنده نیروگاه هسته ای تبدیل کنیم. محور دوم فرآیند 
چرخه سوخت اســت که غنی سازی در راستای تولید سوخت برای 
نیروگاه های هسته ای را در بر می گیرد، همچنین در بخش دیگر تولید 
ایزوتوپ های پایدار برای تولید رادیوداروها و کاربرد پرتوها در صنعت، 

پزشکی و کشاورزی را می توان نام برد. 
رئیس سازمان انرژی اتمی محور سوم را تولید تجهیزات حوزه کاربرد 
پرتوها بر شمرد که وارداتی هســتند و افزود: الان ۱۲ قطب را برای 
صنعت کشــاورزی و غذایی ســازماندهی کردیم که در این بخش 
می توانیم با پرتودهی به محصولات آسیب پذیری و آفت پذیری آن ها 
را کاهش داده و انبارمانی این محصولات را افزایش دهیم. این حرکت 
به لحاظ اقتصادی و پایداری کیفیت تولید و استاندارد و سامت مواد 
غذایی کار بزرگی اســت. وی همچنین محور چهارم را تحقیقات و 
توسعه خواند و گفت: دانشگاه های ما باید بتوانند با فرصت هایی که 
سازمان انرژی اتمی برایشان ایجاد می کند، در حوزه تکنولوژی های نو 
کار کنند. حوزه آینده و دنیای آینده دنیای فیزیک و زیست فناوری 
است که دنیا شتابان به آن سمت حرکت می کند. سازمان باید در این 
راستا از پژوهش ها بخصوص پژوهش های مرز دانش حمایت کند تا 
چرخ علمی و توسعه فناوری کشور روان تر و قوی تر در حرکت باشد. 

اسامی با اشاره به سالگرد شــهادت شهدای هسته ای در آذر و دی 
ماه، ضمن تاکید بر تهیه فیلمنامه های ماندگار و مســتندهای قوی 
برای شناساندن شخصیت علمی شهداء به مردم و نسل های آینده، 
تصریح کرد: کار این شــهداء مومنانه و عاشــقانه بود. آن ها به لحاظ 
علمی کارهای مهمی انجام داده اند که باید برای مردم منعکس شود. 

این عقب ماندگی که در جهت خدمت به شــهداء داریم، را با معرفی 
شخصیت، تاش ها و دستاوردهای شهداء معزز جبران می کنیم. 

وی اضافه کرد: برای ما حائز اهمیت است که حقیقت شهدا را به مردم 
عزیز معرفی کنیم تا نســل کنونی و آیندگان بدانند جوانان نخبه ای 
که عمرشان را وقف توسعه علمی کشــور کردند، بدون هیچ ادعا و 
امتیاز خاصی اصاً دیده نشدند. ولی در این راه ایثارگرانه از زندگیشان 
گذشتند و توانستند با کار شبانه روزی علمی و پژوهشی، فناوری هایی 
که هرگز دنیا به ما نمی داد، را دســت پیدا کنند. نخبگانی بودند که 
فرصت های زیادی در خارج کشور برایشان مهیا بود اما به خاطر ایمان 
و اعتقادشــان ماندند و کار کردند. این باارزش است. برای ماندگاری 
این ارزش ها لازم است این حقایق مستند شوند و به زبان هنر برای 

مردم بیان شوند. 
اســامی تاکید کرد: خداوند متعال توفیق بدهد با درک عمیق تر از 
وظایفی که بر عهــده داریم و راهی که در پیش داریم، بتوانیم برای 
اهداف انقاب اســامی که همانا عزت و سربلندی ملت ایران است، 
قوی تر تاش کنیم و کشورمان را به ترازی برسانیم که شایسته این 
ملت است تا کیفیت زندگی بسیار متفاوتی داشته باشند و ما از این 

بابت افتخار کنیم. 
وی گفت: امیدواریم در قیامت همانطور که شهید دست خانواده اش را 
می گیرد، شفیع ما هم باشد، ان شاء الله اقدامات، افکار، گفتار و رفتارمان 
همواره مورد عنایت خداوند و شهید دکتر علیمحمدی قرار بگیرد و 
بتوانیم در راه کسب رضای خدا موفق عمل کنیم. همچنین بتوانیم در 
راستای پرچمداری از دستاوردها و تاش های علمی شهدای هسته ای، 
کوشش خود را روزافزون کنیم و از خدای متعال بخواهیم نصرت بدهد 

مسیر سخت را هموار کنیم و نتایج بهتر و قوی تری بگیریم. 
همچنین در این دیدار همسر شهید علیمحمدی با اشاره به مظلومیت 
شــهید علیمحمدی، در ارتباط با تاش های این شهید معزز در راه 
توسعه علمی کشور گفت: نه تنها شهید علیمحمدی بلکه تاش های 
بیشماری از سال ۶۴ در مسیر علمی کشور صورت گرفته و متاسفانه 
بســیاری از آن ها به خاطر شــرایط کشــور گمنام هستند. شهید 
علیمحمدی به خاطر شهادتش شناخته شد. ایشان نه تنها در مسیر 
هسته ای کشور زحمات زیادی کشید بلکه در پیشرفت علم در ایران 
خیلی موثر بود. اگر ســابقه شهید را بررسی کنید آثارش را در دهه 
۶۰ در کتب درسی دبیرستانی و دانشگاهی می بینید. هرجا به او نیاز 
داشتند، حضور داشت و واقعاً بدون چشم داشت مادی وارد می شد و 
فقط به دنبال پیشرفت علمی کشور بود. شهید علیمحمدی می گفت 

حق ملت ما بیشتر از این هاست. 
وی افــزود: با اینکه شــهید علیمحمدی می توانســت در بهترین 
دانشــگاه های دنیا حضور داشته باشد و مراتب علمی بالاتری کسب 
کند و شرایط بهتری برای خانواده اش مهیا کند، ولی از ایران عزیز دل 
نمی کند و می گفت ما با پول مالیات این ملت به اینجا رسیدیم و این 
ملت حقشان نیست که با زحماتی که کشیده اند ما برویم جای دیگری 
هزینه کنیم. فکر می کنم تمام کسانی که شهید شدند بویژه شهید 
فخری زاده و شهید شهریاری همین موقعیت را داشتند و می توانستند 

بروند در بهترین جاهای دنیا کار کنند. 
همسر شهید علیمحمدی در پایان گفت: تعهدی که شهید علیمحمدی 
به کشورمان داشت و مسئولیت پذیری و تاش های خستگی ناپذیرش 
و آن خاقیتی که داشت در پیشرفت علمی خودش و حرکت علمی 

که انجام داد، موثر بود.

وزیر خارجه چین در دیدار با وزیر خارجه کشورمان تاکید کرد: آمریکا باید اشتباه خود در خروج از برجام را جبران کند. به گزارش 
ایسنا، حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه که در راس یک هیئت بلند پایه در چین به سرمی برد با وانگ یی عضو شورای 
دولتی و وزیر خارجه چین دیدار و گفت وگو کرد. وزیر خارجه چین در این ملاقات، ضمن تایید نظرات وزیر خارجه کشــورمان 
که امروز به قلم امیر عبداللهیان در مطبوعات چین انتشار یافته دیدگاه های وزیر خارجه ایران در مقاله منتشره را نشان دهنده 
افق بلند روابط دو کشور دانست. وزیر خارجه چین بر آمادگی پکن برای توسعه همکاری ها در حوزه تامین مالی، انرژی، بانکی و 
فرهنگی علی رغم تحریم های غیرقانونی علیه ملت ایران تاکید نمود. وزیر خارجه چین، ضمن اعلام حمایت کامل چین از مواضع 
منطقی ایران در قبال سیاستهای قلدرمابانه آمریکا در برجام، سیاست اصولی پکن را ادامه حمایت از مواضع ایران در مذاکرات 
برجام دانسته و تاکید نمود که آمریکا باید اشتباه خود در خروج از برجام را جبران نماید. طرف چینی با پراهمیت ارزیابی کردن 
سند همکاری 25 ساله، توافق طرفین برای آغاز اجرای این سند را رویدادی مهم و زمینه ساز تحول اساسی در روابط دانست. 
گفتنی است دور دوم مذاکرات طرفین در ضیافت رسمی وزیر خارجه چین که به افتخار وزیر خارجه کشورمان ترتیب داده شده 
بود برگزار شــد. در این دور از مذاکرات طرفین آخرین وضعیت مذاکرات وین، و تحولات در غرب آسیا و خلیج فارس را مورد 

بررسی قرار دادند.

وزیر خارجه چین: آمریکا باید اشتباه خود در خروج از برجام را جبران کند |

تقویت همکاری های قضایی ایران و جمهوری آذربایجان 

حاج علی اکبری: 
در جنگ دیپلماسی باید غیرتمندانه ایستاد

در بازدید وزیر اقتصاد از اداره کل گمرک و اداره بنادر و دریانورد غرب هرمزگان:
دستور فوری رسیدگی به مسئله ۲۴ ساعته شدن بندر لنگه صادر شد

در دیدار با خانواده شهید دکتر مسعود علیمحمدی

اسلامی: افتخار می کنیم ادامه دهنده راه شهیدان باشیم


